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Vaše Magnificence, vážený pane rektore, 

Spectabiles, honorabiles, vážené kolegyně, vážení kolegové, milí hosté, 

 

Na základě volby Akademického senátu se mi dostává té cti, že v následujících čtyřech letech mohu 

vést Farmaceutickou fakultu Univerzity Karlovy jako v její téměř pětačtyřicetileté historii v pořadí 

sedmý děkan.  

Nejprve mi dovolte, abych jménem celé akademické obce fakulty poděkoval odstupujícímu děkanovi 

panu profesoru Alexandru Hrabálkovi za jeho 8 let obětavé, ale především úspěšné práce ve prospěch 

fakulty. Měl jsem tu čest být součástí jeho proděkanskému týmu a jsem nesmírně rád, že i on vyhověl 

mé žádosti a bude nadále sloužit fakultě v roli proděkana pro vnější vztahy a bude se v rámci fakulty 

starat o transfer poznatků vědy pro praxe a ochranu duševního vlastnictví. 

V příštích čtyřech letech bude mým cílem využít všech svých schopností i dosavadních zkušeností k 

vytváření stabilního a motivačního prostředí na fakultě. Rád bych také přispěl k většímu otevření 

fakulty s cílem podporovat větší dynamiku, flexibilitu a spolupráci s dalšími kvalitními institucemi 

doma i v zahraničí. Domnívám se též, že pro šíření dobrého jména fakulty je zásadní i aktivnější 

vystupování fakulty ve veřejném prostoru. Kromě tohoto většího otevření vnějšku vidím jako nesmírně 

důležitý trvalý dialog uvnitř akademické obce fakulty a co nejširší diskusi o dalším směřování fakulty. 

Spíše než expanze ve smyslu kvantity spektra činností, chci klást důraz na kvalitu a efektivitu 

stávajících aktivit, tj. především výuky a vědecké práce - včetně snah o transfer poznatků do praxe. 

Rozšiřovat by se ale mělo spektrum zdrojů pro financování těchto základních aktivit a také okruh 

osob, které svým aktivním přístupem finance na fakultu přinášejí. 

Naše fakulta je součástí největší a nejstarší středoevropské univerzity – Univerzity Karlovy. To je 

nesmírně zavazující a rád bych zde panu rektorovi slíbil, že se budeme snažit být její platnou a v rámci 

našich možností a sil co možná nejlepší součástí. Univerzita Karlova se hlásí k humboldtovské koncepci 

jednoty vzdělávání a vědy a hlavním cílem nadcházejícího období tedy musí být další rozvoj FaF UK 

jako fakulty výzkumného typu. 

Podle platné Metodiky hodnocení vládní Rady pro výzkum vývoj a inovace je Farmaceutická fakulta v 

rámci 17. fakult Univerzity Karlovy 3.-4. vědecky nejvýkonnější fakultou v přepočtu na jednoho 

akademického pracovníka. FaF UK je také jednoznačně vědecky výkonnější (v absolutních číslech 

zhruba pětinásobně a při přepočtu na jednoho akademického pracovníka dvojnásobně) ze dvou 

českých farmaceutických fakult. Nejvýkonnější vědeckou institucí je FaF UK i v rámci výzkumných 

organizací v Královéhradeckém kraji. 

Vědecký význam FaF UK potvrdila i nedávná studie CERGE-EI hodnotící výzkumné instituce v ČR, kde 

autoři srovnávali publikace výzkumných organizací (zejména fakult univerzit a ústavů Akademie věd) 

v rámci jednotlivých oborů. FaF UK je nejvýkonnějším českým vědeckým pracovištěm v kategorii 

„Farmakologie a lékárnická chemie“ s jasným náskokem před dalšími hodnocenými českými 

výzkumnými institucemi. FaF UK se umístila na „medailové pozici“ také v kategorii Analytická chemie, 

kde získala (v rámci celé ČR) pomyslný bronz. Do první desítky českých výzkumných institucí se FaF UK 

dostala ještě v dalších čtyřech oborech - konkrétně Anorganická chemie, Organická chemie, 

Biochemie a Veterinární medicína. 
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Naší snahou nicméně musí být stále více se prosazovat v mezinárodním měřítku, neboť kvalitní věda a 

výzkum musí mít mezinárodní rozměr a ohlas. V loňském roce zveřejnila britská společnost 

Quacquarelli Symonds mezinárodní oborové žebříčky univerzit. V rámci oboru Farmacie a 

farmakologie se Univerzita Karlova umístila na 101.-150. místě řadí se tak v této oblasti mezi přibližně 

1 % nejlepších vysokých škol na světě. 

Naše fakulta je také největším a troufám si říci – i když zde je hodnocení obtížnější – nejlepším 

centrem vzdělávání farmaceutů a zdravotnických bioanalytiků v České republice. Fakulta si zakládá na 

tom, že připravuje kvalitní absolventy v souladu s nejnovějšími poznatky vědy pro všechny oblasti a 

možnosti uplatnění v rámci moderní farmacie a bioanalytiky. Výuka však není bez problémů; v 

minulosti jsme byli svědky státem vnucené určité masifikace studia. Až teprve nedávno se při 

financování výuky začala alespoň z části oceňovat kvalita. Pozorujeme, že dlouhodobě klesá úroveň 

mnoha středních škol a studenti přichází na fakultu hůře připraveni. 

I přes tyto vnější ne zcela optimální podmínky máme povinnost studium na fakultě dále zkvalitňovat. 

Moderní studium farmacie i zdravotnické bioanalytiky musí být vzhledem k měnícím se požadavkům 

praxe flexibilní, s možností vnitřní specializace. Musí umět vybavit studenty vedle odpovídajících 

znalostí také patřičným sebevědomím a nadhledem. Podporu bude nadále mít využívání nových 

výukových metod, multimediálních a elektronických nástrojů e-learningu. Rozvoj potenciálu studentů 

musí dále zahrnovat rozšiřování problémově orientované výuky, pěstování kritického myšlení, 

samostatnosti uvažování, či tzv. měkkých dovedností. Motivovaným studentům by jistě prospěla 

možnost absolvování vybraných předmětů v angličtině. 

Závěrem několik málo slov k nejdůležitějším oblastem rozvoje fakulty. V tomto roce by měl vyvrcholit 

projekt REVIFAF zaměřený na komplexní revitalizaci stávajících dvou hlavních budov fakulty a také by 

měla být dokončena stavba první budovy budoucího nového kampusu Univerzity Karlovy v Hradci 

Králové, na kterém se v rámci projektu MEPHARED podílíme společně s hradeckou Lékařskou fakultou. 

Do budoucna považuji za klíčovou a prioritní snahu o dobudování kompletního kampusu a 

přestěhování celé fakulty do tohoto nového, moderního a špičkově vybaveného komplexu. 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

Budu se v příštích čtyřech letech snažit abych splnil všechny nároky kladené na funkci děkana jedné z 

fakult Univerzity Karlovy a abych si zasloužil důvěru akademické obce ve mně vloženou. Pevně věřím, 

že společně se svými nejbližšími spolupracovníky – proděkany a paní tajemnicí, i s dalšími členy 

akademické obce fakulty, kterým není budoucnost fakulty lhostejná, dokážeme posouvat fakultu dál 

na špičku vzdělávání, vědy a výzkumu v oblasti léčiv a zdravotnické bioanalytiky nejen v České 

republice, ale i v mezinárodním srovnání, tak aby diplom, stáž či pracovní zkušenost na FaF UK v 

životopisu spolehlivě otevírala dveře k zaměstnání či dalšímu uplatnění v oboru doma i v zahraničí! 

 

Vivat, crescat, floreat facultas pharmaceutica Universitatis Carolinae. 

Quod bonum, felix, faustum, fortunatumque eveniat. 


